
Erätaukokeskustelu Sammonlahden asukastilassa 9.3.2023 11-12.30 

Millainen paikka Sammonlahti on asua ja elää? 

 

Tyytyväisiä oltiin: 

- Palvelut helposti saavutettavissa tällä hetkellä. 

- luonto lähellä, ulkoilumahdollisuudet hyvät, esim. latuja kehuttiin 

- asukastila monelle todella tärkeä paikka!  

o Täällä on kivaa olla. Yksinäinen ihminen, sentään kolmena päivänä viikossa jotain. 
Tämä on todella tärkeä paikka. 
 

Sammonlahteen kaivataan: 

- uimahalli: useat osallistujat samaa mieltä, tätä painotettiin 

- ruokaravintoloita, lounasravintoloita, kahviloita (erityisesti perinteisempi kahvila, johon 

vanhempien ihmisten ja rouvasväen olisi kiva poiketa) 

o pelkät kebab-ravintolat, pizza-paikat ja Subway eivät riitä 

Muuta toivottiin: 

- asukastila saisi olla auki joka arkipäivä (ma-pe) ja mielellään kahteen 

- asukastilaan kaivattiin enemmän ruokatarjoilua (kuten ennen oli ollut) 

- että kirjasto ei siirtyisi Sammontaloon 

- Äänestyspäivän äänestyspaikka lähemmäs, nyt liian kaukana; ennakkoäänestyspaikka hyvä 

- nuorille toivottiin lisää harrastusmahdollisuuksia ja nuorisotilojen aukiolojen pidentämistä 

o mielekäs tekeminen nuorille ehkäisisi ulkona hengailua ja siitä muille koituvaa 

yleistä turvattomuuden tunnetta 

o toivottiin asian korjaamista nyt, ennen kuin nuorison käytöksestä tulee ongelma 

”Tulevaisuus on turvattomampi, jos ei lapsilla ja nuorilla ole harrastuksen 

mahdollisuuksia (niin maksulliset kuin ilmaiset).” 

o lapsille harrastusmahdollisuuksia läheltä kotia, ettei tarvitse mennä keskustaan asti 

(julkisilla harrastuksiin vieminen hankalaa, jos on monta lasta) 

- enemmän tekemistä alueelle (myös opiskelijoille ja nuorille aikuisille), ettei kaiken perässä 

tarvitsisi lähteä keskustaan 

- lisää yhteistä tekemistä ja tapahtumia alueelle 

o kaupunginosajuhlat, kirpputorit, markkinat yms. 

o lisää ”luetaan yhdessä” -tyylisiä tapahtumia 

o ”iloa ikääntyneille” senioritoimintaa 

o ongelmana kuitenkin saada niihin osallistujia, mikä saisi ihmiset liikkeelle? 

Turvallisuus: 

- osaa ei pelottanut, kokivat alueen turvallisena 

- osaa pelottaa liikkua myöhään ulkona, etenkin kentän alue (Sammonlahden tekonurmi?) 

rauhaton, ”kauhea meteli” 



- toisaalta myös koettiin, että alueen turvallisuus on parantunut vuosikymmenien aikana 

 

 

Pohdittiin: 

- Miten saada ihmisiä osallistumaan toimintaan? Kuinka tavoittaa ihmiset, kuinka tiedottaa 

ja mitä kautta? 

o mainostaminen tärkeää, myös eri kielillä kuin suomi, englanti ja venäjä; esim. 

arabiaksi, tätä toivottiin erityisesti kaupungin tiedotukselta 

o toisaalta toivottiin lisää tapahtumia, joissa eri kieliryhmät kokoontuisivat suomeksi 

– tukisi maahanmuuttajien kielen oppimista (asukastilassa näitä tapahtumia on jo 

muutama) 

o Monella kokemus siitä, että saako osallistua toimintaan tai tapahtumiin? Ovatko 

tervetulleita, onko tarkoitettu heille? Iso kynnys osallistua tai liittyä mukaan uuteen 

porukkaan. Esim. ilmaisista ruokailuista voi tulla olo, että ei saisi mennä, jos ei ole 

tarpeeksi huono-osainen, vaikka ruokailu on avoin kaikille 

o Ovelta saatetaan paeta, jos tajutaan että paikalla ”vain” maahanmuuttajia, vaikka 
on kaikille avoin, ja sellaiseksi tarkoitettu! 

o ”Näistä asioista puhuttava, kerrottava eteenpäin, että kynnykset madaltuisivat.” 
o uusien tulijoiden tervehtiminen tärkeää 
o Helppo mennä tilaan, jos ystävä kutsuu mukaan. Myös työntekijöiden 

jalkautuminen tilojen ulkopuolelle on toiminut (kutsuivat ohikulkijoita mukaan). 
 

- olisiko mahdollista tietää tarjottava ruoka etukäteen (seurakunnan ja asukastilan 

ruokailut), sillä kaikki ruoka ei sovi kaikille 

 

- Sammontorin hiljentyminen harmittaa, ennen oli kaikenlaista, kauppojen siirryttyä uuteen 

paikkaan muukin toiminta lähti. 

- Sammonlahden sijainti koettiin hyväksi, mutta muilta alueilta vaikea houkutella sinne 
osallistujia, kun joukkoliikenteellä kulkeminen koetaan hankalaksi ja matka liian pitkäksi. 
Pysäköintitilat omalla autolla kulkeville ovat hyvät.  

- Kompassin lopettaminen huolettaa, uusien korvaavien tilojen saamiseen Sammontalosta 
menee monta vuotta ja ajat ovat epävarmoja  

- Muidenkin toimintojen siirtyminen Sammontaloon huolettaa, säilyvätkö kaikki palvelut 
yhtä laadukkaina ja onko tila toimiva. Myös se, että saadaanko, mitä on luvattu. 

Lisää toiveita tulevaan Sammontaloon? 

- Urheilutalolla kävin salilla, kunto koheni. Toivon, että kuntosali tulee myös Sammontaloon. 
Olisi ihana päästä käymään, olisi suurin toive. Uimahallin saaminen olisi loistavaa. 

- Kirjastosta olen kiitollinen, ja kirjavinkkaus (asukastilassa) on mahtava! 
- Hirmu ikävä juttu, että väistötilat tulleet pysyviksi koulutiloiksi monille. Muutama vuosi on 

joillekin koko kouluaika, on kaupungilta anteeksiantamatonta. Sammontalon tilanne 
muuttunut kaiken aikaa, vaikka tila pienentynyt, miksi kaikki maan ja taivaan alla laitetaan 



samaan paikkaan. Suunnittelemiseen menneet jo monen talon rahat, toivon parasta mutta 
pelkään pahinta. 

- Mahdollisimman monipuolista ja asiallinen ohjaus lapsille ja nuorille, ei juniori ohjaa 
junioria. (-Aikuisia ammattilaisia toivottiin lisää esim. lasten- ja nuorten liikuntatyöhön) 

- Senioreille toimintaa, kuten teatteria, sirkusta, musiikkia (tällainen projekti on ollut) 
- Onko hyvä, että kaikki palvelut keskitetään Sammontaloon, olisiko parempi, jos 

hajautettaisiin vähän. Riittääkö tila kaikelle siellä? 

Oivalluksia: 

- Sain tietoa, että kirkolle voi mennä syömään. 
- Mielenkiintoinen, tuli paljon ajatuksia itselle ja omalle tekemiselle. 
- Erittäin kiinnostava, lisää tällaisia. 
- Erilaisia asioita esille, yhdessä keskustelemalla ja pohtimalla voidaan saada jotain hyvää 

aikaan. 
- Kiitän keskustelusta, se oli antoisa ja hyvä, asuinaluekin enimmäkseen hyvä. Huomaan, että 

muutkin ovat kaivanneet ruokailua. 
- Yhteyden tärkeys, kun saadaan murrettua kynnys. Se on tosi arvokasta ja antaa 

mielekkyyden, jakaa yhteisiä ajatuksia. 

 

 

 


